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Cuvântul săptămânii: Hristos nu ar trebui să fie doar un concept pentru noi, în care credem. 

Mai degrabă, trebuie să vedem în El o persoană vie, pe care o putem cunoaște în moduri din ce 

în ce mai noi.  

   

 D. Cornilescu. 

 

 

Ce este credința? 
 

Evrei 11.1: Acum credința este o încredere în lucrurile sperate, o convingere în ceea ce nu se 

vede  

Evrei 12:2: Să alergăm cu stăruință în cursa care se află înaintea noastră, privind la Isus, 

autorul și desăvârșitorul credinței noastre. 

 

În capitolul11 din Evrei găsim din nou și din nou cuvântul credință. Prin urmare, este 

important să învățăm și să înțelegem corect sensul acestui termen. Pentru că nu tot ceea ce 

credem că este credință, este credință. Doar Sfânta Scriptură ne oferă o definiție foarte clară la 

acest cuvânt. Ne spune nouă în termeni practici ce se înțelege prin aceasta. Biblia nu face o 

mare teorie și filozofie despre credință. Ea spune doar: Fă asta sau asta! Și oricine răspunde la 

asta a învățat ce înseamnă a crede. 

Aici în capitolul al 12-lea este scris: Privește la Isus. Ar trebui să nu mai privim la orice 

altceva și să privim doar la El. Este ciudat că Sfânta Scriptură folosește tocmai această expresie 

pentru a ne arăta ce înseamnă a crede. Există un motiv specific pentru asta. 

A crede înseamnă a te uita la Isus. Există două moduri de a privi. Puteți privi țintă la 

Hristos, sau și la Hristos. Mulți oameni cred tot ce spune Biblia despre Mântuitorul. Dar o fac 

doar cu capul. Ei spun: Este adevărat că Hristos este Fiul lui Dumnezeu și a venit în această 

lume ca să ne salveze. El a murit pe cruce pentru noi. El a înviat din morți și s-a înălțat la cer 

Apoi ne-a at Duhul Său Sfânt. Acești oameni cred toate acestea. Dar o cred doar cu capul. Ei 

se uită la Isus și spun Da și Amin la tot ce aud despre El.  

Este la fel ca și cum ni s-ar fi spus ceva despre Alexandru cel Mare. Știm exact istoria 

lui și faptele pe care le-a realizat. Vedem în el deja un erou minunat. Și dacă am fi întrebați 

atunci: „Crezi asta?” 

Răspunsul nostru evident ar fi Da. Pentru că ni s-au spus toate acestea, le credem cu-

mintea. Am învățat-o deja la scoală și am absorbit-o în cap cu mintea, pe atunci. Și exact la fel 

procedează oamenii și pentru Domnul Isus. Sunt oameni evlavioși și cred tot ce aud și citesc 

despre El. Dar viața lor rămâne complet neschimbată. Dacă cred că Alexandru cel Mare a trăit 

în Macedonia sau nu, este irelevant pentru viața și existența lor. Atâta timp cât merg la școală, 

vor învăța aceste lucruri. Dar mai târziu, când cresc, devin mai mult sau mai puțin indiferenți 

față de ceea ce au învățat.  



Credem că pământul se învârte în jurul soarelui? Da, pentru că așa spun oamenii de 

știință. Dar chiar dacă nu am crede că este adevărat, viețile noastre ar rămâne neschimbate. De 

obicei suntem destul de ortodocși și pozitivi în părerile noastre. Dar până la urmă asta nu face 

nicio diferență în viața noastră. Nu ne îndoim de nimic, nici măcar în zona creștină. Dar prindem 

totul doar cu capul. Prin urmare, Sfânta Scriptură se exprimă foarte precis, când spune că nu 

trebuie sa ne uităm la Isus superficial, ci să privim țintă la El. Acum ce înseamnă asta de fapt? 

 Aduce o mare schimbare în viețile noastre atunci când privim corect o persoană. S-ar 

putea să avem niște datorii de plătit, să zicem o tranzacție-sumă de 1.000 de franci. Dar nu 

numai că am semnat-o, ci și cel care a garantat pentru noi, și-a scris numele pe spate. Termenul 

limită este m data de 30 al acestei luni. Termenul scadent de 30 se apropie. Azi este deja pe 26. 

Ne uităm în casa noastră și suntem șocați să descoperim că avem doar 800 de franci. Există, de 

asemenea, sau scrisoare de reamintire de la creditor pe 28. Ne simțim din ce în ce mai greu. Nu 

mai știm ce să facem și cum să apelăm la persoana, care a fost atât de drăguță cu noi și ne-a fost 

garant. După ce i-am explicat situația noastră, el ne-a spus: „Nu trebuie să vă faceți griji. 

Numele meu este pe factura și de aceea plătesc eu pentru voi.  

Ce s-a întâmplat? Deodată inima noastră grea redevine mai ușoară și mizeria noastră a 

dispărut. Acum ziua de 30 poate veni cu încredere. Garantul meu mă susține.  

Acum reacționăm diferit față de persoana, care ne-a garantat și-l privim cu alți ochi. Ne 

uităm la această persoană și știm că își va ține cuvântul. Acest lucru face o diferență în viețile 

noastre. Este exact la fel și cu credința după Sfintele Scripturi. Când privim la Domnul Isus și 

ne bazăm pe El, această atitudine va aduce o schimbare în viața noastră. În timp ce eram 

îngrijorați înainte, acum putem fi fericiți și mângâiați.  

Cum ar trebui să scăpăm de păcatele noastre? Chiar și cu cea bună voință din lume, nu 

putem face asta singuri. Ne târâm de la o înfrângere la alta, chinuindu-ne cu gândul că 

Dumnezeu ne va judeca în cele din urmă.  

Totuși, de îndată ce ne uitam la Domnul Isus, toate îndoielile și grijile legate de păcat 

dispar din inimile noastre. El ne-a plătit toată datoria și noi ne ținem strâns de acest fapt. Acesta 

este credința conform Bibliei. 

Credința reală constă în dependența totală de persoana Hristos. Așa cum mă bazez pe 

prietenul meu, care va plăti factura pentru mine pe 30, tot așa mă bazez pe Mântuitorul pentru 

vina mea de păcat. El a realizat mântuirea pentru mine. 

Este la fel ca și cum eu de ex. aș trimite copilul meu în oraș. Poete fi încă prea mic 

pentru a conduce singur. Așa ca îl predau unei singure persoane și am încredere în ea că 

procedează corect. Această dependență și încredere de o singură persoană este adevărata 

credință. 

Alt caz! Acum sunt bolnav și trebuie să mă operez. Mă duc la medic și spun: Domnule 

doctor, mă bazez în întregime pe dv. Asta este credința.  

Același lucru este valabil și în viața interioară. Acum trebuie să nu ne încredințăm unei 

doctrine, ci unei persoane și anume Domnului Isus. El va face pentru noi tot ceea ce spune 

Sfânta Scriptură și învață Biserica. Predându-ne complet Persoanei Lui, credem. 

Dar putem face asta doar dacă așteptăm totul numai de la El și nu privim la alt ajutor. A 

nu privi în altă parte, ci numai în sus, acesta este secretul credinței adevărate. Și în ceea ce 

privește mântuirea noastră, asta înseamnă, că trebuie să privim departe de propriile noastre 

lucrări, să nu ne mai încredem în puterile noastre. Sa renunțăm ușor la tot ce ne-am lipit până 

acum. Am renunțat deja la propriile noastre abilități? Mai avem încredere în puterea noastră? 

Eu personal acum, mă mai preocup atât de mult de persoana mea? 

Privind numai la Salvator, învățăm să credem corect. Toate lucrările noastre, oricât de 

bune, sunt pătate de păcat. Prin urmare, nu este posibil să ne putem cumpăra mântuirea prin 

nimic.  



Credința adevărată nu înseamnă a încerca, a face sau a simți. Sunt oameni care spun: 

„Am încercat tot posibilul. Ei încercă și se străduiesc din greu sa facă ceva bun. Dar asta nu 

este credință. Chiar și cei care vor să-și simtă păcatele iertate sunt pe o calea greșită.  

O doamnă  auzit la o întâlnire creștină că trebuie să crezi în Domnul Isus, dacă vrei să 

fii mântuit. Predicatorul vorbea despre versetul: „Și Dumnezeu a aruncat asupra lui Isus toate 

păcatele noastre. Doamna s-a străduit să creadă asta. Ea a plecat fericită acasă, căci ea se aștepta 

cu fermitate ca păcatele ei să fie iertate. Dar a doua zi era profund întristată. Ea nu mai simțea 

niciun sentiment de mântuire și, prin urmare, acum nu mai putea să creadă niciodată în ea. Fetița 

ei a fost cu ea cu o seară înainte la întâlnire. Când și-a văzut mama atât de îngrijorată. A spus 

mamă, ai fost plină de bucurie ieri! A, a răspuns mama, ieri am putut să fiu fericită, dar azi 

totul a dispărut. Atunci fetița a întrebat. „Unde este versetul despre care a vorbit ieri 

predicatorul?” Isaia 53, a spus mama. Copilul a spus atunci: Mamă, mai există acest verset și 

azi? când mama a răspuns afirmativ, micuța i-a spus că se poate încă bucura acum. Deodată. 

mamei i-a devenit clar ce înseamnă a crede. Sentimentele noastre se schimbă sau dispar 

complet. Asta nu este crucial. 

Mântuirea noastră nu se bazează pe aceasta, ci doar pe Mântuitorul. Dacă nu ar fi așa. 

mântuirea noastră s-ar schimba constant. Atunci poate că vom fi mântuiți în această oră și nu 

vom fi mântuiți în următoarea. 

Dar slavă Domnului, iertarea păcatelor noastre nu este legată de sentimentele noastre. 

Domnul Isus rămâne mereu la fel ca și mântuirea noastră. Oricine se așteaptă la asta știe să 

creadă corect. Așa cum este cu iertarea păcatelor, așa este și cu toate celelalte chestiuni ale vieții 

de zi cu zi.  

S-ar putea să avem dificultăți. Ne străduim să trecem peste necazuri, dar nu reușim. 

Numai atunci când nu privim la nevoile, grijile și preocupările noastre și ne uităm numai la 

Hristos, situația noastră se va schimba Așteptând totul numai de la El, devenim complet 

dependenți de El. Și asta înseamnă cu adevărat să crezi. Privirea în altă parte și privirea țintă la 

El, nu este unică. Trebuie practicat din nou și din nou. Să încercăm câteva ore, sau câteva zile 

și vei observa că nu este atât de ușor. Pur simplu nu trebuie să ne pierdem curajul. Dar privirea 

la Mântuitor nu este suficientă, trebuie să avem de-a face cu El în practica zilnică și să învățăm 

totul de la El, căci vrem și noi să fim printre oamenii care cred. Îndrăznește sa te uiți la Hristos 

și sa exersezi din nou și din nou!  

Unii spun: Oh, dacă as avea credința domnului X, bineînțeles că aș putea. Tot ce trebuie 

să faci este să iei în considerare ca ceva serios. Dar învățarea adevăratei credințe implică tot 

felul de înfrângeri. Principalul lucru în acest caz, este sa fim sinceri, să nu privim în altă parte 

ci să privim țintă în sus în fiecare zi.  

D. Cornilescu 

 

 

Dumnezeu poate 

(Romani 4.11) 

Nu pot, dar Dumnezeu 

Poate salva și elibera 

Inima vinovată 

Ușurat și întinerit 

Nu mă uit la mine 

Mă uit la Isus 

Și spun cu bucurie 

Eu nu pot, dar Dumnezeu poate 

 



Eu nu pot, dar Dumnezeu poate 

Păstrează, întărește, ridică 

Forța genunchilor obosiți 

Pentru a da bucurie inimilor. 

Îmi pun povara asupra Lui 

Împreună cu toate umblările mele 

E prea greu și prea mare pentru mine 

Eu nu pot, dar Dumnezeu poate 

 

Eu nu pot, dar Dumnezeu poate 

Mă poate călăuzi prin lume, 

Pentru serviciul Său 

De la o zi la alta 

Dacă am propriul meu curaj 

Forțele mele au fugit 

Și apoi L-am apucat de mână - 
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